
 

 

Assemblees “Gent del Barri”, Ajuntament de Llavaneres 
 

Aquest mes d’octubre s’ha posat en marxa una nova edició del projecte de participació 

ciutadana ‘Gent del Barri', que es va estrenar al novembre de 2019. 

 

Objectius de les sessions: 

⚫ Estrènyer el contacte de l’Ajuntament amb la gent del poble.  

⚫ Connectar amb els problemes, les dificultats i les oportunitats amb què el 

veïnat es troba en el dia a dia. 
 

Dilluns 08/11/2021, Bell-Aire - Ametllareda 

 

Ordre del dia: 

19:00h  Aterratge tècnic 

19:05h  Benvinguda  

19:20h  Coneixença i introducció 

19:30h  Debat per blocs temàtics 

20:45h  Valoració de la sessió 

20:55h  Cloenda i comiat 

 

Assistència: 

Per part de l’Ajuntament: 

⚫ Nani Mora i Buch. Alcalde. Urbanisme i Governació 

⚫ Gerard Viladomat. Participació ciutadana, comunicació, transparència, OAC i 

Protocol 

⚫ Gemma Martín. 1a Tinent d'Alcalde, benestar social, salut pública i habitatge  

⚫ Raquel Begines. Tècnica de la regidoria de Participació Ciutadana, 

Transparència i Comunicació 

⚫ Dimas Graupera. Caporal en Cap de la Policia Local 

 

Per a futures comunicacions, el contacte del regidor del barri, Gemma Martín, és 

martinvg@ajllavaneres.cat 
 

Per part del veïnat: 

⚫ 10 persones: 6 veïns i 4 veïnes dels carrers de l’Alzina, Tarongers, Passatge 

Massorrà, Passeig Perelló, camí de Can Caralt, entre d’altres. 
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Preguntes i respostes 

A continuació es presenten les preguntes formulades prèviament o durant la sessió (en 

cursiva). Entre parèntesi s’indica el nom de la persona que va formular la pregunta i, a 

sota, la resposta de l’Ajuntament, segons grans temàtiques:  

 

 
 

Incivisme i seguretat ciutadana 

 

Civisme en la tinença d’animals domèstics (Carme Andrés) 

Què es pot fer davant de l’incivisme de la gent que porta a passejar els gossos dins les 

parcel·les privades de la urbanització i pels carrers de la zona nova i no recullen els 

excrements? No es pot ni entrar a les parcel·les del volum de caques de gos que hi ha. 

 

Resposta:  Farem una campanya de tinença responsable (web, xxss).  

 

Caporal Graupera: les actuacions a la via pública respecte l'incivisme per 

la no recollida de defecacions dels animals domèstics requereix feina de 

conscienciació social, educació cívica i sancions. 

D’altra banda, d’aquí a final d’any s’obriran tres zones d’esbarjo per a 

gossos més a part del que ja hi ha a l’Ametllareda. Aquestes tres zones 

seran al Balís, a Can Sans i a Can Bacardí. 

 

Persones que ofereixen serveis de seguretat (Carme Andrés) 

Al nostre carrer, casa nostra inclosa, hi ha una persona d’ètnia gitana que passa per les 

cases i obres dient que es dedica a la seguretat i que li hem de pagar una quota mensual. 

Entre línies, el missatge seria que, si no li pagues la quota mensual, que ningú no se 

sorprengui si algú entra a la finca i trobes alguna destrossa. Vàrem trucar als mossos i 

ens van dir que els coneixien però, mentre no hi ha delicte que se’ls pugui imputar, no 

es pot fer res. I, de fet, al carrer hi ha algunes obres que per por els tenen contractats i 

se sap perquè et posen un cartell. No hi ha res a fer per impedir la coacció d’aquest tipus 

de gent al poble? 
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Resposta:  Aquesta activitat està fora de la llei. El que demanem als veïns és que 

truquin a la Policia Local perquè va molt bé poder identificar aquestes 

persones per poder comprovar si realment està dins del món de la 

seguretat privada (que segurament no sigui el cas). Un cop estigui 

identificat, el que pugui passar en aquell lloc es pot vincular amb aquesta 

persona, per obligar-lo a desistir. 

 

Infants que practiquen parkour (Carme Andrés) 

Als carrers del votant de casa, sovint hi ha infants practicant parkour. Són nens molt 

petits (un d’ells no sembla que tingui més de 10 anys). I pugen al transformador elèctric 

o, fins i tot, entren a les obres privades i es podien fer mal. Tot i això, no fan cas i 

segueixen fent-ho. També hem trucat a la policia local en tenen coneixement. A través 

d’aquestes sessions, també ho volíem denunciar perquè patim pels infants i no sabem 

si les famílies saben quines accions fans els seus fills. De fet, no sé si hauria manera de 

fer una agrupació de veïns a través de WhatsApp, o alguna altra fórmula comunicativa, 

per poder informar temes que succeeixin a la zona. És a dir, per poder-nos coordinar si 

veiem alguna cosa fora de lloc a la urbanització. 

 

Resposta: La pràctica del Parkour és molt temerària i perillosa. Tenint en compte les 

edats que plantegeu, aprofitarem per comunicar-ho a les escoles i a 

l’Institut quan realitzem xerrades de formació d’educació viària i en relació 

a la nova ordenança de civisme.  

La iniciativa de tenir un grup de WhatsApp de veïns per informar-vos 

d’incidents, desperfectes o fets que siguin d'un interès per a tots els veïns, 

és força interessant, però davant de qualsevol dubte o fet, cal trucar 

sempre a la Policia Local. 

 

Millora de la convivència (Eva Lainz) 

En primer lloc fer un agraïment al Caporal Graupera per fer de mediador, ja que des de 

que hi ha estat a sobre, s’han corregit bastant tota una sèrie de conductes molt 

incíviques, i podem dir que a hores d’ara hem recuperat una qualitat de vida gairebé 

com la d’abans de que s’obrís aquesta instal·lació. D’altra banda, també teníem el 

problema amb un lloguer turístic al Passeig dels Til·lers pel perfil de llogaters que venien 

(festes, sorolls, drogues, etc.). Des d’aquest estiu, la mediació d’en Dimas ha fet que 

millori la convivència 

 

Resposta:  Sobre el centre de menors no acompanyats, en un futur, no se sap quan, 

passarà a ser un Centre residencial d'acció educativa (CRAE).  

Pel que fa a l’habitatge d’ús turístic, es va actuar de manera contundent 

amb la titular de l’habitatge, i li va quedar clar que una reincidència li 

significaria la pèrdua de la llicència d’habitatge d’ús turístic. 

 

Sortida del Passeig dels Til·lers (Eva Lainz) 

És cert que hi ha una senyal de prohibida la circulació a vehicles excepte veïns 

autoritzats, però els pares i els nens han agafat aquest tros de carrer com si fos una 

zona per vianants, i es comporten com si allò fos absolutament seu. Quan la situació va 

arribar a un punt massa enllà, em vaig reunir amb el sotsdirector de l’escola, i l’acció de 

l’escola va ser fer unes tutories a les classes, ja que entenien que no era feina seva 

parlar amb els pares o fer alguna circular.  
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Resposta:  Es realitzarà un estudi sobre la pacificació de tota la zona del Serena Vall, 

per tal que els cotxes no passin per dins. El que s’ha fet a la zona del 

Jaume Llull és una pacificació segons la qual es tallen els carrers a les 

hores de les entrades i les sortides, i no poden passar-hi cotxes. Un cop 

fet l’estudi es farà una proposta per pacificar la zona del Serena Vall 

(evidentment això no voldria dir que els veïns no hi puguin accedir). La 

Policia Local farà un cop d’ull a l’altre sortida de l’escola i parlarà amb els 

pares i els infants. 

 

Caporal Graupera: A curt termini intentarem tenir un guàrdia (als matins sobretot, a les 

tardes és més complicat) que garanteixi que aquest espai quedi regulat, 

pacificat.  

 

Obra pública i manteniment 

 

Estat de la vorera del c/ Alzina/Ametllareda (Esperanza Fernández) 

Quan pensen canviar / arreglar les voreres de l’Ametllareda? En concret la zona del 

carrer Alzina, números 10-12-14. Aquest tram cada dia és més intransitable, s’està 

convertint en una pista de patinatge i en una prova d’obstacles. 

 

Resposta: L'Ajuntament ha encarregat un estudi per fer una reurbanització de tota 

la zona de l'Ametllareda. Un cop es va decidir actuar amb les voreres, es 

va detectar que el que hi ha per sota de les voreres està molt malmès 

(clavegueram, recollida d’aigües fluvials). El que no volem és fer la part 

de dalt bonica i que la part de baix estigui en mal estat. Per això s’ha 

encarregat un estudi, per arreglar tant la part visible com la no visible. Per 

això els terminis s’endarrereixen. 

 Pel que fa l’estudi, s’ha comprovat que la xarxa de clavegueram és 

unitària, per tant aigües fecals i recollida de pluvials van per la mateixa 

canonada. Aquest no és el mètode òptim i s’ha de construir una xarxa 

separada. A més hi ha el problema que a la part nord no hi ha ni 

canalització de l’aigua, es tracta d’una canonada de fibrociment i s’ha de 

fer nova. Aquests problemes han dinamitat els terminis previstos 

d’execució de les obres. 

 D’altra banda, l’estudi també inclou totes les deficiències que tenen les 

voreres del barri i que han de quedar resoltes amb el nou projecte: 

llambordes, passos no adaptats, etc.  

 Una altra qüestió important és que, tal com estan pensats actualment els 

carrers del barri, no es compleix la normativa vigent, ja que les voreres 

no són prou amples. Per solucionar-ho, s’està treballant amb la idea de 

fer dues voreres asimètriques: les voreres d’entrada a les cases seran 

més amples (és per on transita més gent) que les voreres de l’altra banda. 

L’arbrat també es veurà afectat, es buscarà un arbrat que serveixi per 

protegir del sol però que no faci malbé les voreres 

 Aquest projecte és actualment un projecte bàsic, ja s’ha encarregat el 

projecte executiu, i posteriorment faltarà licitar l’obra. Econòmicament 

l’obra està prevista al voltant d’un milió d’euros. Segurament l’obra es farà 

per fases ja que és complicat que l’Ajuntament pugui assumir un milió 
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d’euros amb pressupost corrent, tenint en compte la notícia de la pèrdua 

de l’impost de la plusvàlua (12% del pressupost de l’Ajuntament). No es 

pot garantir que l’obra es faci el 2022, però tot i això és prioritat per 

l’Ajuntament i es farà amb la màxima celeritat possible. 

Regidor Viladomat: Relacionat amb això dir que els veïns veureu que es fan actuacions 

a voreres a altres zones del poble abans que s’actuï a l’Ametllareda. Això 

és degut a que aquestes actuacions no són com les que es faran a 

l’Ametllareda, ja que no s’ha d’actuar enlloc més que a la vorera en si. 
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Arbrat del nou projecte (Pablo Güell) 

Només demanar que es tingui molt en compte la qüestió de l’arbrat, que actualment ha 

deixat molt malmesos els carrers. D’altra banda, l’arbrat de la zona de la rotonda de 

l’escola ha empitjorat molt, de les alzines que hi havia només en queda una, i s’ha 

omplert tot de canyes que fan molt de lleig. 

 

Resposta:  Tens raó, el tema de l’arbrat és una de les coses que tindrem en compte. 

No volem que al cap de vint anys estigui tot aixecat una altra vegada. 

 

Jocs infantils al parc del c/ Alzina (Carme Andrés) 

Al parc del carrer Alzina, una de les torres del castell de fusta (la que no té tobogan), té 

un forat (fet a propòsit, no un desperfecte) i no té cap plataforma a sota o escala. Sempre 

que hi som al parc hem vist nens que cauen pel forat i es fan mal perquè hi ha una 

alçada considerable fins a terra. Tal com està fet, sembla que hi hagués d’anar una 

petita plataforma a una alçada mitjana o escala perquè puguin baixar pel forat sense 

caure. Es podria fer alguna cosa perquè no hi hagués el forat d’aquesta manera i així 

que els infants no prenguin mal? 

 

Resposta:  Els jocs infantils estan homologats. Les empreses que fabriquen i munten 

els jocs ho fan complint les normatives corresponents. En el joc a què es 

refereix no hi ha cap desperfecte que s'hagi de reparar. El joc es troba en 

bones condicions. En tot cas, cal tenir en compte que el joc s’adreça a 

nens majors de 12 anys; els menors d’aquesta edat han d’estar 

supervisats per un adult. 

 

https://ajllavaneres.cat/barris21


Assemblees “Gent del Barri”, Ajuntament de Llavaneres               Barris del Bell-Aire i Ametllareda: Acta de la sessió 

Mobilitat 

 

Pas de vianants a Mare de Déu de Montserrat (Ariadna Huertas) 

Al camí de Can Caralt amb la riera, a Mare de Déu de Montserrat, hi ha un pas de 

vianants amb un pont que creua en el qual hi ha molt poca visibilitat i els cotxes van molt 

ràpid. No sé si es podria posar algun semàfor o ressalt que fes que els cotxes no anessin 

tant ràpid. 

 

Resposta:  Aquest mateix tema es va tractar a la reunió del barri de Centre. Vam 

comentar que parlaríem amb la Diputació a veure si podíem fer alguna 

cosa perquè aquesta carretera es de la Diputació. Una opció seria un pas 

elevat i una altra seria eixamplar el pas de vianants fins al pont.  

 

Sortida de l’Institut Llavaneres (Pablo Güell) 

A la sortida de l’Institut s’acumulen molts vehicles en hora punta: a les 14h és impossible 

transitar per la rotonda davant de l’institut. Agrairia que de tant en tant passés la policia. 

 

Problemes a la rotonda del Camí de la Masia amb la riera (Antonio Sánchez) 

Ja fa temps que demanem que s’ampliï una mica la rotonda de la olivera, ja que els que 

creuen la riera per anar pel Camí de la Masia mai respecten la preferència que té el qui 

arriba primer, i un dia tindrem un problema. 

 

Resposta:  Quan es faci l’actuació general de l’Ametllareda farem el mateix que a la 

rotonda de l’entrada del poble a Sant Pere, que és eixamplar tota la 

rotonda per a que els cotxes no vagin rectes. Això està previst en el 

projecte de l’actuació del clavegueram i les voreres. De manera 

provisional mentre no es faci demanarem a mobilitat si poden pintar una 

circumval·lació més alta.  

 

Falta de senyalització al carrer nou paral·lel a La Masia (Antonio Sánchez)  

Al carrer nou que s’ha obert, paral·lel a la masia, si vens de la farmàcia i baixes, pots 

anar cap a l’esquerra. Hi ha un sol carril, i els que aparquen a la masia no tenen cap 

indicació que els obligui a sortir cap al nord, surten al revés, i et trobes en un camí on 

només hi cap un cotxe amb un altre cotxe de cara. Falta un cartell que faci sortir o bé 

per un carrer o bé per un altre. 

 

Resposta:  Ho traslladarem a la unitat de mobilitat i estudiarem la millora de la 

senyalització. Aquests carrers també son nous per nosaltres i per tant 

hem de veure quina dinàmica agafaren. Ens va molt be d’escoltar-vos a 

vosaltres perquè així ens aneu dient que va passant en els nous carrers. 

 

Medi ambient 

 

Problema amb els porcs senglars (Antonio Sánchez) 

Els porcs senglars són un problema, entren dins dels parcs, i n’hi ha de molt grossos. 

Resposta:  Es va fer una batuda per part de la Societat de Caçadors de Llavaneres 

fa uns dies i no se’n va poder agafar cap, no van tenir sort. 
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Mal estat de la riera (Pablo Güell) 

La riera està molt malament, la sortida que tenim nosaltres amb el semàfor per agafar 

la carretera local està fatal, si hi ha un aiguat serà un problema segur. 

 

Resposta:  Les rieres són propietats de l’ACA i, si nosaltres hi actuem, ens multa. 

Tenim pendent una reunió amb l’ACA, perquè ens deuen molts diners de 

la reparació del mur del final del tram (que va pagar l’ajuntament i va 

costar uns 400.000 euros), i els ho tornarem a demanar. 

 

Nou sistema de recollida porta a porta (Carme Andrés) 

Quan hi ha prevista la recollida porta a porta? A la zona del  carrer on vivim no tenim 

escombraries a prop i és una mica carregós haver d’anar a tirar-les a una altra zona. 

Resposta:  Està previst que comenci al juny del 2022. Aquest novembre s’aproven 

els plecs per part de l’Ajuntament, a partir d’aquí hi ha un període 

d’exposició en el qual les empreses es presentaran i després es farà la 

licitació. L’Ajuntament assumeix un repte perquè es creu que s’ha d’anar 

per aquest camí. Els tècnics diuen que en uns cinc anys podrem baixar 

les taxes d’escombraries perquè estalviarem diners. D’altra banda, quan 

s’iniciï el porta a porta, en menys d’una setmana es retiraran totes les 

bateries de contenidors del poble, i se’ls donarà un nou ús, en algunes es 

faran places d’aparcament, en altres es sembraran parterres, etc.  

També s’iniciaran unes campanyes d’informació sobre la implementació 

per tal de facilitar tot el procés. 

Pel que fa als cubells, es donaran uns cubells prou grans perquè la gent 

pugui deixar la brossa allà. Aquests cubells portaran xip de manera que 

podrem veure si la gent recicla bé o no. Quedaran uns dos o tres punts 

d’emergència per poder llençar la brossa en ocasions excepcional.  

Pel que fa a les comunitats de veïns, mirarem com personalitzarem cada 

cas, en funció de les característiques de cada comunitat. 

Una de les coses que s’inclou en els plecs es que l’empresa que guanyi 

haurà de posar camions de lloguer fins que no compri els nous (si ens 

haguéssim d’esperar a que compressin els nous s’allargaria el procés a 

un any i mig d’espera) 

Actualment estem al 60% de recollida selectiva, i l’objectiu es el 90%. Si 

augmentem el % de reciclatge, podrem abaratir els costos de rebuig, cosa 

que acabarà repercutint als ciutadans. 

 

(Antonio Sánchez): Els camions seran elèctrics? 

Resposta:  Els camions segurament no seran elèctrics, però en els plecs una de les 

coses que valorem es que els camions siguin el menys sorollosos 

possible. Les ofertes amb camions menys sorollosos obtindran millor 

puntuació.  
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Altres 

 

Carrer Raïm al nomenclàtor (Carme Andrés) 

Nosaltres vivim al carrer Raïm. És un carrer nou, situat just a sota de la Masia Bartrés, 

que no consta enlloc i tenim problemes per dur a terme gestions legals com ara 

empadronar-nos, donar d’alta els serveis bàsics, obtenir la cèdula, rebre paquets de 

correus, tenir el DNI actualitzat, tenir actualitzades les dades als organismes oficials com 

ara Hisenda, ... perquè el carrer no consta enlloc. Quan es farà oficial el nom del carrer? 

I, sobretot, quan ens podrem empadronar? 

Resposta:  Divendres 5 de novembre estava previst que s'aprovés en la Comissió 

municipal del Nomenclàtor; a partir de dimarts 9 de novembre, el nom del 

carrer ja estarà donat d’alta i ja podreu fer els tràmits. 

 

Consideració d’urbanització de l’Ametllareda (Marc Rabal)  

L’Ametllareda està considerada com a urbanització? Ho pregunto pensant en la quota 

de residus. 

Resposta:  Això s’ha canviat. Amb els canvis aprovats a la taxa d’escombraries a 

l’anterior plenari ja no es parla d’urbanització o no urbanització, ara s’ha 

passat a pagar en funció dels metres quadrats d’habitatge. En funció dels 

metres quadrats de l’habitatge per a habitatges de fins a 200 metres 

quadrats (pensat per a pisos, parcel·la compartida), i en funció dels 

metres quadrats de la parcel·la per a les parcel·les úniques (cases). 

Aquí podeu trobar la informació referent a la nova ordenança: 

https://tauler.seu.cat/pagDetall.do?idEdicte=327711&idens=819760009 

 

Liquidacions de les taxes dels residus dels anys anteriors (Eva Lainz) 

Ara ens estan venint les liquidacions dels anys anteriors en els quals hi havia hagut 

l’error, ens estan venint aquestes liquidacions en funció del que es cobrava abans de 

taxa.  

Resposta:  Aquestes noves taxes s’aplicaran a partir del 2022. Fins al 2021 hi ha la 

taxa aprovada el 2016. Pel que fa a la liquidació intentarem fraccionar els 

pagaments, i estem tractant amb la Diputació de que es faci així per 

tothom per defecte, ja que la Diputació pretén que nomes s’apliqui a les 

persones que ho demanin. 

 

Xat de veïns i veïnes per estar comunicats 

Resposta:  La idea que l’Ajuntament gestioni un grup de xat per a cada barri és una 

idea que no ens plantegem, però si vosaltres com a veïns ho voleu fer, 

perfecte, donem suport a totes les iniciatives associatives. Com a 

Ajuntament tenim diversos canals de comunicació oficials. Tenim 

diverses xarxes socials (@AjLlavaneres a totes les xarxes): Twitter, 

Instagram, Facebook, canal de Telegram. També tenim una revista en 

paper trimestral, que podeu trobar a comerços del municipi. Finalment, 

també tenim el canal de Youtube, en qual retransmetem els plens i altres 

actes. També hi ha radio Llavaneres.  

Dir que a partir de la setmana vinent rebreu a casa un petit programa amb 

totes les activitats que hi hauran des d’ara fins al dia de reis. És una nova 

manera de funcionar que estem desenvolupant, crear campanyes de 
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comunicació mes globals que arribin a casa trimestralment. També tenim 

un butlletí de comunicació i un butlletí de participació que s’envia cada 

divendres. 

Sobre les reunions de barri, us arribaran les respostes de les preguntes 

per correu. 

 

 
 

 

Valoració 
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